



مكتب محمد حسن المهندي للندقيق والمحاسبة

Mohamed Hassan Al Mohannadi  
Chartered Accountants

# COMPANY PROFILE



## من نحن:

- نحن مكتب محمد حسن المهندي للتدقيق والمحاسبة
- فريق محترف من المحاسبين القانونيين المعتمدين
- حيث يتميز كل فرد في فريقنا بفهم عميق لقواعد المحاسبة والتحديات التنظيمية.
- تأسس مكتبنا في عام ٢٠٠٤ ونفتخر بسمعة طيبة لدى البنوك والهيئة العامة للضرائب والجهات الحكومية وغير حكومية جعلتنا نستمر حتى هذا اليوم.

## About Us:

- We are Mohammed Hassan Al-Mohannadi Audit & Accounting Office, a team of professional certified public accountants. Each member of our team possesses a deep understanding of accounting principles and regulatory challenges.
- Our office was established in 2004, and we take pride in our excellent reputation with banks and the General Tax Authority, which has enabled us to continue thriving to this day.



## هدفنا:

هدفنا هو تقديم خدمات محاسبية و استشارات ذات جودة عالية لعملائنا داخل قطر وعبر الحدود، حيث نعمل كمستشارين ماليين بمنهجيات احترافية تضمن الامتثال للمعايير والجودة العالية بغض النظر عن تحديات السوق.

## About Us:

Our goal is to provide high-quality accounting services and consultations to our clients both within Qatar and beyond its borders. As financial advisors, we operate with professional methodologies to ensure compliance with standards and high quality, regardless of market challenges.



## رؤيتنا:

نحن نسعى لأن نكون أكثر من مكتب استشارات ومراجعة، بل شركاء في نجاحكم. فريقنا يعمل بتفانٍ لتحقيق توقعاتكم مستفيدًا من خبراته وتجاربه المهنية الواسعة.

## Our Vision:

We aspire to be more than just a consulting and auditing firm; rather, we aim to be partners in your success. Our team works diligently to meet your expectations, leveraging their extensive professional expertise and experiences.





## رسالتنا: ■

رسالتنا تتجلى في تقديم خدماتنا بأعلى مستويات الجودة والكفاءة، حيث يتفرغ فريقنا من الخبراء إلى تلبية احتياجات وطلبات عملائنا بكفاءة ومهنية.

## ■ Our Mission:

Our mission is to deliver our services at the highest levels of quality and efficiency. Our team of experts is dedicated to efficiently and professionally meeting the needs and requests of our clients.

# لماذا يثق بنا عملاؤنا:

في مكتب محمد حسن المهندي للتدقيق والمحاسبة، يعتبر نجاحنا نتيجة التزامنا القوي بتحقيق معايير الجودة العالية وضمان تقديم الخدمات في الوقت المحدد. لذلك تتجلى قوة التزامنا في التفاني المستمر لتلبية احتياجات عملائنا وتحقيق توقعاتهم في:

- تقديم خدمات متنوعة
- التفاعل مع العملاء
- رؤيتنا للمستقبل في خدماتنا
- التميز في الخدمة

## Why Our Clients Trust Us:

At the Mohammed Hassan Al-Muhannadi Audit and Accounting Office, our success is attributed to our strong commitment to achieving high-quality standards and ensuring timely service delivery. This is evidenced by our continuous dedication to meeting our clients' needs and exceeding their expectations by:

- Providing a diverse range of services.
- Maintaining active engagement with our clients.
- Envisioning the future in our services.
- Excelling in service delivery.



# خدماتنا الاحترافية:

نحن في مكتب محمد حسن المهندي للتدقيق والمحاسبة، نفتخر بتقديم مجموعة شاملة من الخدمات المهنية لدعم نجاح عملائنا مثل:

## ١. مسك الدفاتر المحاسبية وتنظيمها:

- نقدم الخدمة بدقة وشفافية ونركز على التفاصيل الدقيقة واعتماد أساليب حديثة لضمان دقة المعلومات.

## ٢. مراجعة الحسابات وإعداد البيانات المالية:

- نقدم خدمات مراجعة موثوقة بالاعتماد على المعايير الدولية لتوفير بيانات مالية شفافة

## ٣. تصميم وتنفيذ أنظمة المحاسبة المالية:

- نخصص أنظمة محاسبة مالية متطورة لزيادة الكفاءة وتقليل الأخطاء.

## ٤. تدريب وتأهيل الموظفين:

- نصمم الدورات لتناسب احتياجات الشركات وتعزز فهم الموظفين للتقنيات المحاسبية وتحسين كفاءتهم.

## ٥. إعداد دراسات الجدوى والموازنات التقديرية:

- نقدم دعم لعمليات اتخاذ القرارات من خلال إعداد دراسات جدوى اقتصادية دقيقة وفير رؤى شفافة.

## ٦. الإستشارات المالية والإدارية والتسويقية:

- تقديم استشارات شاملة لتحسين أداء الشركات في المجالات المالية والإدارية والتسويقية.

## ٧. تأسيس الشركات وتسجيلها:

- دعم عمليات تأسيس وتسجيل الشركات بالامتثال للتشريعات السارية.

## ٨. دمج وتصفية واستحواذ الشركات وحوكمة الشركات:

- تقديم خدمات استشارية في مجالات دمج وتصفية واستحواذ الشركات.

## ٩. محاسبة الضرائب والزكاة:

- تقديم خدمات متخصصة لضمان الامتثال للتشريعات الضريبية وإعداد التصريحات الضريبية.

## ١٠. استشارات التأمين والمخاطر:

- تقديم استشارات في مجالات التأمين وإدارة المخاطر لمساعدة الشركات على تعزيز تأمين الأعمال وتفادي المخاطر

# Our Professional Services:

At Mohammed Hassan Al-Muhannadi Audit and Accounting Office, we take pride in offering a comprehensive range of professional services to support the success of our clients, including:

## 1. Bookkeeping and Organization:

- We provide precise and transparent bookkeeping services, focusing on meticulous details and employing modern methods to ensure data accuracy.

## 2. Audit and Financial Statement Preparation:

- We offer reliable audit services based on international standards to provide transparent financial data.

## 3. Design and Implementation of Financial Accounting Systems:

- We tailor advanced financial accounting systems to increase efficiency and reduce errors.

## 4. Employee Training and Development:

- We design courses to meet the needs of companies, enhancing employees' understanding of accounting techniques and improving their efficiency.

## 5. Feasibility Studies and Budget Preparation:

- We support decision-making processes by preparing accurate economic feasibility studies and providing transparent insights.



## 6. Financial, Administrative, and Marketing Consultations:

- We offer comprehensive consultations to improve companies' performance in financial, administrative, and marketing domains.

## 7. Company Formation and Registration:

- We support company formation and registration processes in compliance with prevailing regulations.

## 8. Company Merger, Liquidation, Acquisition, and Corporate Governance:

- We provide consulting services in the areas of company merger, liquidation, acquisition, and corporate governance.

## 9. Tax and Zakat Accounting:

- We offer specialized services to ensure compliance with tax regulations and prepare tax returns.

## 10. Insurance and Risk Consultations:

- We provide consultations in insurance and risk management to help companies enhance business security and mitigate risks.



# خدمات الإستشارات المحاسبية والتدقيق الداخلي:

## ١. تحديث الأدوات والوظائف المحاسبية:

نحن نقدم خدمات محاسبية متخصصة وتحديث الأدوات والوظائف المحاسبية باستخدام التكنولوجيا الحديثة لزيادة الكفاءة والدقة.

## ٢. المشورة في أعمال المحاسبة المتكررة وتقديم التقارير:

نحن نقدم استشارات محاسبية متخصصة لتحسين الأداء وضمان دقة التقارير المالية وكفاءة العمليات.

## ٣. توظيف وتدريب المحاسبين الداخليين:

نحن نوفر خدمات توظيف وتدريب محاسبين داخليين متخصصين مع الدعم المستمر لتحسين الأداء وتعزيز الكفاءات، لبناء فريق محاسبة داخلي قوي يساهم في تحقيق أهداف الشركة وتحسين الأداء المالي.

## ٤. إعداد التقارير المالية:

نحن نقدم خدمات إعداد تقارير مالية متقدمة بمعايير دولية عالية الجودة، مع التركيز على الامتثال والتحليل المالي الدقيق، لتعزيز الثقة وشفافية الوضع المالي لشركتك.

## ٥. خدمات التدقيق الداخلي:

نحن نقدم خدمات تدقيق داخلي لتحليل العمليات والنظم الداخلية، مما يساعد على تعزيز الرقابة وتحسين أداء الشركات.

## ٦. إعداد لمعايير التقارير المالية الدولية (IFRS):

ندعم الشركات في قطر لفهم والتكيف مع تغييرات معايير التقارير المالية الدولية (IFRS)، من خلال تقييم التأثير، الاستشارات الاستراتيجية، وتدريب الموظفين، لتحسين تقاريرها المالية وتعزيز تميزها.

## ٧. الإستشارات بشأن الامتثال وتحسين الأداء:

نحن نقدم خدمات استشارية متخصصة لتعزيز الامتثال وتحسين الأداء المالي والإداري لشركتك، بما في ذلك تقييم الامتثال، وتحليل الأداء، وتطوير استراتيجيات مخصصة، وتنفيذ التحسينات، وتدريب الفريق، ومتابعة وتقييم النتائج.

## إعداد تقارير الأداء الاستراتيجي:

نقدم خدمة إعداد تقارير أداء استراتيجية للشركات، بتحليل الأداء الحالي، وتحديد التحديات والفرص، وتقديم التوصيات الاستراتيجية، مع مراقبة التطورات المستقبلية وإعداد تقارير مفصلة لدعم التحسين المستمر والتكيف مع التحديات.

## خدمات الضرائب والتصفية:

نقدم خدمات تخطيط ضريبي وتصفية محترفة، تشمل التحليل الضريبي، وتصميم استراتيجيات التوفير، ومراجعة الامتثال، بالإضافة إلى توجيه الاستثمارات. أما فيما يتعلق بالتصفية، فنقوم بإجراءات الإعلان والتصريح الضريبي بشكل شامل.

## خدمات التحكيم:

### التحكيم المالي والقانوني:

تقديم خدمات متخصصة في التحكيم المالي والقانوني، بمراجعات دقيقة وخدمات تدقيق تخصصي للامتثال وتحديد المخاطر، بالإضافة إلى دعم ما قبل وبعد الشهادات النوعية للشركات.

### الخدمات القانونية:

تقديم استشارات قانونية معتمدة في قطر، بما في ذلك القضايا المالية والاقتصادية، والتحكيم المحلي والدولي، مما يضمن استفادتك من خبرتنا وكفاءتنا في مجال الشؤون القانونية والمالية.

### الخدمات الاستشارية:

نقدم خدمات استشارية لإدارة شركتك بكفاءة وفعالية، تشمل استقرار التمويل، تنفيذ خطط إعادة الهيكلة وتطوير خطط العمل، بالإضافة إلى المشورة في التغيير الاستراتيجي والتشغيلي والمالي.

### خدمات إعادة الهيكلة والتحول:

نحن نقدم خدمات إعادة هيكلة وتحول لشركتك، تشمل إعادة التشغيلية، وإدارة السيولة، وتخطيط خفض التكاليف، وتحسين العمليات، وتعزيز الإيرادات، وتخطيط الخروج من السوق.

## تقديم التقارير:

نحن نقدم تقارير باللغتين العربية والإنجليزية لضمان فهم دقيق وفعال للمعلومات، مما يدعم اتخاذ القرارات بشكل أفضل ويعزز التواصل الفعال بيننا وبين عملائنا.

اعتمد على مكتبنا في محمد حسن المهندي لتجربة استشارية شاملة واحترافية. نحن هنا لنقدم نجاح عملائنا ومساعدتهم في تحقيق أهدافهم. اخترنا للجودة والتفاني في خدمة العملاء، ونتطلع دائماً إلى تقديم الحلول المخصصة التي تلبي احتياجاتك بدقة وفعالية.

# **Accounting Consultation and Internal Audit Services:**

## **1. Updating Accounting Tools and Functions:**

- We offer specialized accounting services and update accounting tools and functions using modern technology to increase efficiency and accuracy.

## **2. Consultation on Routine Accounting Operations and Reporting:**

- We provide specialized accounting consultations to improve performance and ensure the accuracy of financial reports and operational efficiency.

## **3. Recruitment and Training of Internal Accountants:**

- We provide recruitment and training services for specialized internal accountants with continuous support to improve performance and enhance competencies, building a strong internal accounting team that contributes to achieving company goals and improving financial performance.

## **4. Preparation of Financial Reports:**

- We provide advanced financial report preparation services with high-quality international standards, focusing on compliance and accurate financial analysis to enhance confidence and transparency in your company's financial position.

## **5. Internal Audit Services:**

- We offer internal audit services to analyze processes and internal systems, helping to enhance control and improve company performance.

## **6. Preparation for International Financial Reporting Standards (IFRS):**

- We support companies in Qatar to understand and adapt to changes in International Financial Reporting Standards (IFRS) through impact assessment, strategic consultations, and staff training to improve financial reporting and enhance excellence.

## **7. Compliance and Performance Improvement Consultations:**

- We provide specialized consulting services to enhance compliance and improve the financial and administrative performance of your company, including compliance assessment, performance analysis, development of tailored strategies, implementation of improvements, team training, and monitoring and evaluation of results.

## **8. Preparation of Strategic Performance Reports:**

- We offer strategic performance report preparation services for companies, by analyzing current performance, identifying challenges and opportunities, providing strategic recommendations, monitoring future developments, and preparing detailed reports to support continuous improvement and adaptation to challenges.

## **Taxation and Liquidation Services:**

We provide professional tax planning and liquidation services, including tax analysis, design of savings strategies, compliance review, and investment guidance. Regarding liquidation, we handle comprehensive tax declaration and announcement procedures.

## Arbitration Services:

### -Financial and Legal Arbitration:

We provide specialized services in financial and legal arbitration, with thorough reviews and specialized compliance audit services, in addition to pre and post qualitative certifications support for companies.

### -Legal Services:

We offer certified legal consultations in Qatar, including financial and economic matters, local and international arbitration, ensuring you benefit from our expertise and efficiency in legal and financial affairs.

### -Consultancy Services:

We provide consultancy services to efficiently manage your company, including financial stability, restructuring plan implementation, business plan development, strategic, operational, and financial change advice.

### -Restructuring and Transformation Services:

We offer restructuring and transformation services for your company, including operational restructuring, liquidity management, cost reduction planning, process improvement, revenue enhancement, and market exit planning.


### -Report Delivery:


We provide reports in both Arabic and English to ensure accurate and effective understanding of information, supporting better decision-making and enhancing effective communication between us and our clients.

**Count on our office at Mohammed Hassan Al-Muhannadi for a comprehensive and professional consulting experience. We are here to support the success of our clients and help them achieve their goals. Choose us for quality and dedication to customer service, and we always look forward to providing tailored solutions that meet your needs with precision and efficiency.**



## CONTACT US

 77798221

 +97444862919

 [www.mhaqataraudit.com](http://www.mhaqataraudit.com)

 [info@mhaqataraudit.com](mailto:info@mhaqataraudit.com)

 P.O. Box: 36319, Doha.  
ص.ب: 36319، الدوحة..